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BRMG.0012..2024.KSiŁP  

 

PROTOKÓŁ NR  65-3/2024 

z  posiedzenia 

Komisji Samorządu i Ładu Publicznego Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 22 lutego 2024 r. o godz. 15:30 w sali 003, 

Nowego  Ratusza  przy ul. Wały Jagiellońskie 1  w Gdańsku. 

 

Posiedzeniu przewodniczył  Radny Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji Samorządu  

i Ładu Publicznego Rady Miasta Gdańska.  

 

 

Lista obecności Komisji stanowi załącznik  nr 1.  

Lista osób zaproszonych na posiedzenie  stanowi załącznik nr 2.  

 

Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – Po stwierdzeniu quorum, otworzył 65 

posiedzenie, powitał zebranych i poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym 

w terminie regulaminowym, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad:         

 

1.1 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk 1929; 

 

Przedstawia:  Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.  

 

2. Podsumowanie konkursów grantowych w sferach objętych działaniem komisji: 

bezpieczeństwo i porządek publiczny, nieodpłatna pomoc prawna, działania na rzecz mniejszości 

narodowych i etnicznych, działalność na rzecz integracji cudzoziemców, działalność 

wspomagająca rozwój wspólnot i społeczności lokalnych,  upowszechnianie i ochrona wolności  

i praw człowieka oraz swobód obywatelskich a także działań wspomagających rozwój demokracji, 

działalność na rzecz organizacji pozarządowych. 

 

Przedstawia:   Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska. 

 

3.  Podsumowanie wyników konsultacji z mieszkańcami w sprawie zmiany nazwy dzielnicy Orunia 

Górna – Gdańsk Południe.  

 

Przedstawia: Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy      z Mieszkańcami 

 

3. Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 
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Głosowanie za przyjęciem  w/w porządku obrad 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz za - - 

4. Romuald Plewa za - - 

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 

 

Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – poinformował, że odnośnie punktu 2 wpłynęła 

prośba z Wydziału Rozwoju Społecznego aby przełożyć temat dotyczący konkursów grantowych 

na następne posiedzenie komisji z uwagi na fakt, że nie wszystkie konkursy są jeszcze 

rozstrzygnięte. Radni przychylili się do tej prośby. 

 

PUNKT 1 

1.1 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk 1929;  

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z dnia 29 

lutego 2024 roku. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka Trojanowska 

– Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Nie było pytań. Przystąpiono do głosowania. 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz za - - 

4. Romuald Plewa za - - 

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz - - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Agnieszkę Trojanowską – 

Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków – 5 głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr 63 - 12/240 - 2/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.43.2024. 
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PUNKT 2 

Podsumowanie wyników konsultacji z mieszkańcami w sprawie zmiany nazwy dzielnicy 

Orunia Górna – Gdańsk Południe. 

Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami – 

poinformowała, że w dniach 15-28 stycznia 2024 r. odbyły się konsultacje społeczne  

z mieszkańcami Oruni Górnej – Gdańsk Południe. Trwały one 14 dni, zgodnie z regulaminem. 

Można było wypowiedzieć się pisemnie lub w ankiecie elektronicznej na stronie gdansk.pl. 

Łącznie wypowiedziało się 1812 osób, w tym za zmianą nazwy opowiedziało się 854 osoby, 

przeciwko zmianie nazwy 950 osób. W formularzach papierowych 3 osoby na „tak” i 5 na „nie”, 

8 osób nie miało zdania. Łącznie 857 osób wypowiedziało się pozytywnie za zmianą, 955 osób 

przeciwko.  Z danych tych wynika, że była lekka przewaga głosów negatywnych. Dodała, że teraz 

decyzja należy do radnych Miasta Gdańska. Oczywiście wynik konsultacji nie jest wiążący. 

Powiedziała, że w tej chwili sytuacja jest taka, że Rada Dzielnicy jest za zmianą nazwy, natomiast 

mieszkańcy są raczej temu przeciwni. 

Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – stwierdził, że podczas spotkań z Radą Dzielnicy 

wywnioskował, że są oni przekonani, że mieszkańcy poprą zmianę nazwy. 

Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami – powiedziała, 

że wiele osób posługuje się skrótem „Orunia Górna” i nie przeszkadza im nazwa „Gdańsk-

Południe”.  

Andrzej Stelmasiewicz – członek Komisji – spytał, czy nie można było zostawić nazwę tylko 

„Orunia Górna”.  

Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami – 

odpowiedziała, że oczywiście byłaby taka możliwość.  

Karol Ważny – członek Komisji  - spytał ile procentowo wynosi wynik około 1800 głosów.  

Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami – 

odpowiedziała, że jest to około 10 % mieszkańców. 

 

Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – zwrócił się do członków komisji z pytaniem, czy 

według nich jest podstawa do zmiany nazwy dzielnicy skoro wola mieszkańców jest inna. 

 

Karol Ważny – członek Komisji  - stwierdził, że skoro większość mieszkańców jest przeciw to 

może nie warto zmieniać nazwy dzielnicy. Poinformował, że wpłynęła oficjalnie uchwała Rady 

Dzielnicy Ujeścisko, że chcą wydzielić Dzielnicę Zabornia. Dodał, że warto byłoby rozważyć 

w nowej kadencji żeby tak zmienić Statut Miasta, żeby zmiany terytorialne nie wchodziły od nowej 

kadencji.  
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PUNKT 3  

 

Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 

 

 

Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – poinformował o wpływie odpowiedzi na wniosek 

Komisji w sprawie uregulowania sytuacji parkowania autobusów przy ul. Cystersów. Powiedział, 

że jest podjęta decyzja o wykonaniu parkingu przy ZOO. Termin otwarcia dodatkowego parkingu 

planowany jest na czerwiec bieżącego roku. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – członek Komisji – stwierdził, że nie jest to wystarczające rozwiązanie. 

Dodał, że jego zdaniem jedynym rozwiązaniem jest zakaz wjazdu autokarów na ul. Cystersów. 

Można zrobić dodatkowy parking przy ul. Tatrzańskiej. 

 

Bogdan Oleszek - przewodniczący Komisji – poruszył kolejny temat. Poinformował, że 

wpłynęło kilka pism w sprawie problemu dzików.  Cześć osób sprzeciwia się odstrzałowi dzików. 

Inni apelują o ostateczne rozwiązanie tej sprawy. 

 

Przemysław Ryś – członek Komisji – powiedział, że były prowadzone rozmowy z Dyrektor 

Joanną Pińską odnośnie ewentualnej sterylizacji dzików. Okazuje się, że są to bardzo wysokie 

koszty.  

 

Romuald Plewa – członek komisji – poruszył problem jaki pojawił się we Wrzeszczu, gdzie trwa 

przebudowa Dworca. Autobusy parkują pod budynkami przy ul. Lendziona nie wyłączając 

silników, co przeszkadza mieszkańcom.  

 

Bogdan Oleszek - przewodniczący Komisji – powiedział, że komisja napisze pismo w tej sprawie 

do odpowiednich jednostek miejskich. Poinformował, że porządek posiedzenia został 

wyczerpany. Zamknął posiedzenie – godz. 16:45. 

 

 

 

         Przewodniczący Komisji 

                                                                                 Samorządu i Ładu Publicznego 

 

 

                                                                                      /-/ Bogdan Oleszek 

 

 

 

 

 

Protokołowała:  

 

Magdalena Garbowska 

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 



5 
 

 


